
Frågor och kommentarer under:

Översikt – EU Green Deal (Gröna Giv)  

Veronica Eade, Energimyndigheten 

09:43:59 From  Jan-Ulric Sjögren  to  Everyone : Hur mycket har utsläppen minskat till idag? jmf 1990?

09:57:05 From  Daniel Torstensson  to  Everyone : Kommer du berätta om European Bauhaus?

09:58:28 From  Daniel Torstensson  to  Everyone : Kan du berätta lite mer om EU vätgasarbete?

09:59:53 From  Daniel Torstensson  to  Everyone : Kan du berätta om energy system integration strategy?

10:10:29 From  Åsa Wahlström  to  Everyone : I taxonomin ska sol inte räknas

Frågor och kommentarer under:

Renoveringsvågen

Veronica Eade/ Mathias Normand, Energimyndigheten

10:12:17 From  Daniel Torstensson  to  Everyone : Intressant att Energimyndigheten är emot solceller som 

en energieffektiviseringsåtgärd

09:59:40 From  Per Andersson Sustainacon  to  Everyone : European Bauhaus - det gläds(?) nog en hel del 

över den rubriken hos byggvaruhuset Bauhaus nu... ;-)

10:00:18 From  Per-Otto Bengtsson  to  Everyone : Innefattar Bauhaus också befintliga kulturhistoriska 

byggnader

10:04:04 From  Magnus Österbring, NCC  to  Everyone : Var kommer definitionen av "Deep renovation" från 

som anger 60% energibesparing?

10:05:20 From  Daniel Torstensson  to  Everyone : Kommer solcellsinvesteringar kunna ses som en 

energieffektiviseringsåtgärd, då man minskar köpt energi?

10:12:13 From  Dag Lundblad, Energimyndigheten  to  Everyone : The buildings community, stakeholders 

and politicians in the EU are beginning to take an interest in deep renovations. Other definitions of deep 

renovation that GBPN have come across during its research are: • RENOVATE EUROPE - Deep renovation can 

achieve a reduction in energy consumption of between 60% and 90%, for the majority of Europe’s buildings. 

When this building renovation takes place, all available energy saving technologies must be incorporated 

(RenovateEurope, 2013)

10:10:41 From  Dag Lundblad, Energimyndigheten  to  Everyone : 

https://www.gbpn.org/sites/default/files/08.DR_TechRep.low_.pdf lite bakgrund till 60%

10:07:09 From  Kerstin Lundvik - Energicentrum Stockholms stad  to  Everyone : 60% jämfört med vad? 

(oavsett hur effektivt det är innan "Deep renovation"?) t.ex. om en byggnad har 100 kWh/kvm år, förväntas 

det att den ska gå ner till 40 kWh/m2, år?

10:06:59 From  Per-Otto Bengtsson  to  Everyone : Är det primärenergi som är måttet när vi utvärderar 

energieffektiviseringar

10:17:51 From  Kerstin Lundvik - Energicentrum Stockholms stad  to  Everyone : min bild av vad 

"energifattigdom" betyder är det som händer i andra länder, där man stänger av värmen för att man inte har 

råd att betala räkningen, det har vi knappast här i Sverige eller?

10:16:45 From  Per Andersson Sustainacon  to  Everyone : Miljonprogrammet där de flesta byggnaderna 

ligger på energiklass E eller D borde väl kunna hänföras till energifattigdom här i Sverige?

10:16:28 From  Per-Erik Nilsson  to  Everyone : Om man ser energieffektivisering som ett sätt att reducera 

byggnadens behov/användning av energi, blir synsättet helt logiskt.

10:15:46 From  Stefan Olsson, GodaHus  to  Everyone : Deep renovation 60% är alltså kopplat till "energy 

consumtion" och inte primärenergi !



Frågor och kommentarer under:

Fit for 55 - Revideringen av EPBD, EED och RED 

Veronica Eade + Tomas Berggren, Energimyndigheten

10:56:41 From  Daniel Torstensson  to  Everyone : Jätteintressant, stort tack Veronica och Tomas

Accompanying the document 

10:56:57 From  Anna Åström  to  Everyone : Verkligen intressant, tack!

10:18:26 From  Daniel Torstensson  to  Everyone : Om man tittar på målet att minska koldioxidutsläppen blir 

Energimyndighetens inställning märklig, då renovering kommer led till väsentliga koldioxidutsläpp från 

tillverkning av byggnadsmaterial

10:19:42 From  Åsa Wahlström  to  Everyone : Alternativet till att renovera är riva och bygga nytt. Där går 

det åt enormt mycket mer CO2. 

10:56:55 From  Magnus Österbring, NCC  to  Everyone : 60% kommer från ett arbetsdokument "Rather, the 

aim should be to encourage deep renovations leading to significant (typically more than 60%) efficiency 

improvements." COMMISSION STAFF WORKING DOCUMENT 

10:56:50 From  Helena N Lantz  to  Everyone : Till alla som anslutit senare till mötet, gå gärna in på 

www.menti.com och använd koden 4425 5925 och svara på vår första fråga: vilket nätverk är du medlem i?

REPORT FROM THE COMMISSION TO THE EUROPEAN PARLIAMENT AND THE COUNCIL Financial support for 

energy efficiency in buildings {COM(2013) 225 final}

10:53:12 From  Per Andersson Sustainacon  to  Everyone : Utifrån detta så är modernare byggreglers förslag 

att helt exkludera krav på renovering helt "glömt" nu?

10:34:48 From  Elisabeth Celsing  to  Everyone : Jag kan tycka att vi har en fördelningsproblematik ändå i 

Sverige. De som lever på små marginaler har svårt att göra de investeringar som krävs för att få ner de 

löpande energikostnaderna. En negativ spiral med höga löpande energikostnader som leder till ännu mindre 

möjligheter att investera i energieffektiv teknik i bostaden. Kan energieffektiviseringsbidrag riktas till vissa 

hushåll? En ide till att hantera energifattigdomsbegreppet i Sverige.

10:31:27 From  Åsa Wahlström  to  Everyone : Hur ska vi öka kompetensen i Sverige i förhållande till 

implementering av den Gröna vågen

10:29:53 From  Per Andersson Sustainacon  to  Everyone : Det borde finnas möjligheter till investeringsstöd 

för produktionsutveckling, industrialisering etc?

10:22:38 From  Åsa Wahlström  to  Everyone : Även vid analys av CO2 för t.ex. isolering så sparas CO2 

jämfört med fortsatt energianvändning i de flesta analyser. Ju längre vi väntar att isolera desto mer CO2 

släpper vi ut trotts att materialtillverkningen blir bättre med åren.  

10:20:29 From  Per Andersson Sustainacon  to  Everyone : Väsentliga koldioxidutsläpp får vi även vid 

tillverkning av solcellslösningar, men där finns en stor möjlighet att få mer tillverkning här i Norden!

10:58:20 From  Kerstin Lundvik - Energicentrum Stockholms stad  to  Everyone : Tack Veronica och Tomas! 

intressant



11:05:11 From  Veronica Eade  to  Everyone : Tack @Magnus Österbring för att du hittade 60%!

Frågor och kommentarer under:

Svenska renoveringsstödet - Konsekvenser av stödets utformning 

Tomas Berggren, Energimyndigheten & Åsa Wahlström, CIT Energy Management

11:19:16 From  Per-Otto Bengtsson  to  Everyone : IMD vatten borde väl också vara med?

11:23:47 From  Magnus Österbring, NCC  to  Everyone : Japp. "Oberoende".

11:23:58 From  Caroline Ödin  to  Everyone : vilken typ av byggnader kan få stödet?

11:25:03 From  Dag Lundblad, Energimyndigheten  to  Everyone : stödet gäller flerbostadshus

11:26:30 From  Veronica Eade  to  Everyone : inkl brf:er

11:26:47 From  Magnus Österbring, NCC  to  Everyone : Inte ägarlägenheter väl?

11:30:00 From  Jan-Ulric Sjögren  to  Everyone : När börjar stödet att gälla?

11:30:22 From  Åsa Wahlström  to  Everyone : 1 augusti är planen

11:30:57 From  Lars Brändemo Poseidon  to  Everyone : tidskraven är problemet

Frågor och kommentarer under:

Workshop: Diskussioner & Mentimeter

11:23:23 From  Per-Otto Bengtsson  to  Everyone : Kan den oberoende experten vara anställd i koncernen?

11:21:58 From  Mona Norbäck, Stockholmshem  to  Everyone : angående injustering: samma här, snarare 8 

%, men beror nog på vilken spridning vi har i utgångsläget

11:20:37 From  Per-Otto Bengtsson  to  Everyone : Erfarenheter vi har av injusteringar och termostater 

ligger snarare på 10% än 2%

11:16:41 From  Per Andersson Sustainacon  to  Everyone : Eftersom många tak är i behov av renovering vore 

det läge att byta taket men integrera solel i samband med detta?

11:10:36 From  Per Andersson Sustainacon  to  Everyone : https://iopscience.iop.org/article/10.1088/1748-

9326/abe5d7?utm_campaign=AktuellH%C3%A5llbarhet-

Direkten_210519_Username&utm_medium=email&utm_source=Eloqua&elqTrackId=fcf0fcd5444948aa87d

8b5918cef6565&elq=c337d52f4cbc48bf8122847e10fbd966&elqaid=41908&elqat=1&elqCampaignId=30855

11:10:23 From  Per Andersson Sustainacon  to  Everyone : "Vår analys visar tydligt att frikoppling från 

stigande välståndsnivåer inte har observerats. Detta kommer att fortsätta att utmana minskningar av 

energianvändningen och2 utsläpp från byggnader i linje med klimatmålen. Makroekonomisk politik som 

fokuserar på effekterna av inkomster, energipris, befolkning och växande golvyta behövs i kombination med 

teknisk politik för att minska effekterna av utomhusklimatet."

11:31:34 From  Helena N Lantz  to  Everyone : Fråga som kommer diskuteras i grupperna: Vad anser ni en 

djuprenovering är?

11:26:41 From  Karolin Södermark Familjebostäder Gbg  to  Everyone : Det är alltså inte någon särskild 

ansökningsperiod?



11:45:28 From  Jan-Ulric Sjögren  to  Everyone : Tack!

12:01:24 From  Caroline Ödin  to  Everyone : Stort tack för mycket bra information idag!

12:01:26 From  Karolin Södermark Familjebostäder Gbg  to  Everyone : Tack för idag!

12:01:27 From  Stefan Olsson, GodaHus  to  Everyone : Tack!  Jättebra fm

12:01:30 From  Lasse Pellmark, Skandia Fastigheter  to  Everyone : Tack!

12:01:40 From  Kerstin Lundvik - Energicentrum Stockholms stad  to  Everyone : tack! jättebra :)

12:02:15 From  Elisabeth Celsing  to  Everyone : Stort tack för bra workshop

12:01:00 From  Dag Lundblad, Energimyndigheten  to  Everyone : Tillägg till Tomas om att bidra från 

nätverken: och givetvis regionala nätverks input och utförar perspektiv/ entreprenörer med flera

11:48:18 From  Helena N Lantz  to  Everyone : Nästa fråga som kommer diskuteras i grupperna: Hur bör vi 

inom nätverken agera?

11:47:07 From  Veronica Eade  to  Everyone : Vi ser inga förslag på det än så länge, men eftersom man i EU:s 

renoveringsvåg (och i vår egen renoveringsstrategi) ser att även vissa lokaltyper och offentlig sektor (som 

skolor och sjukhus) ingår i kategorin "byggnader med sämst energiprestanda) finns det all anledning att titta 

vidare på hur vi kan få till fler energieffektiviserande renoveringar även andra än flerbostadshus.

11:46:02 From  Dag Lundblad, Energimyndigheten  to  Everyone : Vi hoppas på det och har äskat medel i 

budgetunderlag 2022-24 men också EU finansiering blir intressant

11:44:59 From  Caroline Ödin  to  Everyone : kommer det finnas bidrag att söka för renovering av andra än 

flerbostadshus framgent? Deep renov för kontorshus tex?

11:31:45 From  Dag Lundblad, Energimyndigheten  to  Everyone : Magnus- stämmer. Sedan 2009 finns 

möjlighet att upplåta byggnader genom ägar lägenheter. Denna möjlighet omfattar dock bara 

nyproducerade lägenheter och stödet förväntas därför inte bli aktuellt för denna kategori.

11:44:46 From  Veronica Eade  to  Everyone : Utsläppsstatistik EU: 1990-2019 minskades utsläppen med 24 

% och om man extrapolerar minskningen mot 2030 visar det på att vi uppnår 36 % med befintlig takt. 

Åtgärderna i de nationella energi- och klimatplanerna ger 45 % 2030 om alla genomförs och nu är målet till 

2030 55 % minskade utsläpp jmf m 1990 års nivå.


